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Zápis z 265. zasedání AS FP TUL konaného dne 16. 9. 2024 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Jan Berki, Anna Habánová, Klára Kuprová, Magda 
Nišponská, Petra Peldová, Martin Slavík, Jiří Šmída  

Komora studentů AS (KS): Joel Karásek, Eva Rusínová, Ema Sochová  

Omluveni: Marek Mroček, Kateřina Váňová 

Hosté: Aleš Suchomel (děkan), Jan Picek (proděkan), Ilona Sovová (tajemnice AS) 

Ověření zápisu: Eva Rusínová 

Zasedání řídil místopředseda J. Berki. 

Program 265. zasedání AS 

1) Kontrola zápisu z 264. zasedání.  
2) Informace o aktuálním dění na FP TUL.  
3) Projednání akreditačních materiálů:  
 

• Žádost o udělení akreditace bakalářského  studijního programu Pedagogická studia 
(prezenční a  kombinovaná forma studia).  

• Žádost o akreditaci studijního programu Studium pedagogiky pro vychovatele 
(kombinované studium) včetně plánu evaluace vzdělávacího programu. 

4) Různé 
 
 
Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 3 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 1) Kontrola zápisu z 264. zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 3 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 2) Informace o aktuálním dění na FP TUL 

• Informace ze setkání zástupců akademických senátů pedagogických fakult 
 

 K. Kuprová informovala o setkání zástupců akademických senátů pedagogických fakult, které se 
konalo 3. září. Setkání se zúčastnili zástupci studentských komor AS, některé VŠ vyslaly pouze 
tyto zástupce. Na naší fakultě bylo oceněno, že máme tutory a on-line volby zástupců do 
akademických senátů. Zajímala nás i četnost zasedání akademických senátů na jiných fakultách.  
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J. Šmída vyzdvihl zajímavou diskusi o studentském hodnocení kvality výuky. FP TUL by se měla 
zaměřit na to, jak zvýšit počet studentských reakcí. J. Berki připomněl, že Technická univerzita v 
Liberci (TUL) je zapojena do projektu hodnocení kvality, který vede prorektor M. Žižka.  

A. Habánová zmínila, že na setkání byla diskuze o vy/zařazení závěrečných prací potřebných 
k úspěšnému ukončení studia. Názory na problematiku jsou odlišné i dle zaměření jednotlivých 
kateder. J. Berki dodal, že podle novely zákona o vysokých školách budou bakalářské práce 
vyžadovány jen výjimečně, zatímco diplomové práce zůstanou povinné. 

• Informace od děkana 
 
Povodně 
Děkan A. Suchomel informoval o povodňové situaci - ve Frýdlantském výběžku vyhlášen stav 
nebezpečí. Studenti, kteří kvůli této situaci nemohou přijet na výuku, budou omluveni. Děkan 
vyzval učitele, aby studentům vyšli vstříc. 

Akreditace  
Akreditační komise schválila fakultní žádost o rozšíření studijních programů Učitelství pro SŠ a 2. 
stupeň ZŠ o obory biologie, fyzika, chemie a geografie. Nově tudíž fakulta má celkem 13 oborů 
akreditovaných pro SŠ a 2. stupeň ZŠ. Plánuje se také možnost přestupu studentů mezi programy 
po prvním semestru. Vedení fakulty krok zatím konzultuje s právníky. 
Fakulta také získala akreditaci pro studijní program Matematika na 10 let, avšak stále čelíme 
nedostatku studentů.  
 
Změny na fakultě 
Během prázdnin rezignoval na svou funkci vedoucí Katedry speciální pedagogiky (KSS), novou 
vedoucí se stala dr. Hana Ryšlavá.  
 
Přijímací řízení na FP TUL 
Do studia se zapsalo 950 studentů, což odpovídá počtu z předchozího roku. Letos byla ochota 
studentů zapsat se do studia historicky velmi nízká, což je problém, který zasáhl i jiné pedagogické 
fakulty. Neočekávaně nízký počet zápisů zaznamenal studijní program Učitelství pro 1. stupeň 
ZŠ. Současně se snížil počet přihlášek do bakalářských studijních programů. V příštím roce bude 
nutné upravit minimální počet bodů pro přijetí. 
 
J. Šmída konstatoval, že snížení minimálního počtu bodů by nemělo představovat problém, avšak 
je důležité zajistit, aby slabší studenti neprocházeli až ke státním závěrečným zkouškám. J. Berki 
navrhl, aby některé z diskutovaných otázek byly předloženy didaktické radě. 
 
 
ad 3) Projednání akreditačních materiálů 

Studijní program Pedagogická studia 

Děkan A. Suchomel představil akreditaci nového profesně zaměřeného st. programu Pedagogická 
studia a oznámil změnu garanta programu na prof. Tomáše Kaspera. Jedná se o první žádost 
podanou na nových formulářích, které jsou závazné od 1. listopadu. Tyto formuláře nyní obsahují 
například metody výuky, ověřování výsledků učení apod., a budou se vyžadovat i k žádosti o 
prodloužení akreditací. 

K. Kuprová upozornila na formální chyby v textu a požádala o jejich opravu.  

M. Nišponská zmínila, že novinkou v programu je zavedení portfolia, které nahradí bakalářskou 
práci.  
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J. Šmída ocenil jazykovou úroveň předložených materiálů, ale vznesl otázku, zda bude portfolio 
dostatečným důkazem o schopnostech absolventa, jako jsou práce se zdroji či kritické myšlení. 
Děkan odpověděl, že tento trend v profesně zaměřených programech klade důraz především na 
řešení praktických problémů.  

J. Berki vyjádřil dlouhodobou nespokojenost s tím, že ověřování znalostí je soustředěno až na 
závěr studia. U profesně zaměřených programů dle něj nemá smysl hodnotit schopnost psát 
akademický text.  

M. Nišponská reagovala, že práce s akademickým textem je i nadále součástí programu. Už dříve 
byla bakalářská práce zaměřena spíše prakticky. Ve studijních plánech jsou navíc zahrnuty 
semináře, které studenty učí didaktickým metodám a reflektování, včetně práce s anglickými texty.  

J. Šmída také upozornil na nutnost aktualizace pravidel používání umělé inteligence ve studiu a 
zmínil nesrovnalosti v počtech kreditů.  

J. Berki připomněl, že senát se tímto problémem již v minulosti zabýval. Kredity by měly odpovídat 
rozsahu výuky a zakončení, což se nyní ne vždy dodržuje.  

Děkan doplnil, že problém s kredity je spojen i s financováním. 

M. Slavík upozornil, že ve studijním systému STAG nejsou vždy uvedeny všechny důležité 
informace, například náročnost na počet kreditů. Podle pravidel by mělo být 30 hodin práce na 1 
kredit. Studijní obsah lze studentům předat i v menším počtu předmětů s větším počtem kreditů, 
v závislosti na metodách výuky. 

J. Picek zmínil, že máme studijní programy velmi různorodého typu, což situaci komplikuje. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály a doporučuje děkanovi jejich předložení 
vědecké radě. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 3 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

Studijní program Studium pedagogiky pro vychovatele (kombinované studium) 

Studijní program Studium pedagogiky pro vychovatele včetně plánu evaluace vzdělávacího 
programu představil prof. Picek. Studijní program již schválilo MŠMT, ale z formálních důvodů ho 
chceme předložit také vědecké radě a radě pro vnitřní hodnocení, jak vyžadují nová pravidla.  

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály a doporučuje děkanovi jejich předložení 
vědecké radě. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

ad 4) Různé 

V říjnu bude nutné projednat další akreditační materiály, které musí být podány do 31. 10. Děkan 
proto požádal o svolání zasedání senátu na začátek října.  

 

 
V Liberci 16. 9. 2024     Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová    Ověřila: Eva Rusínová 


